
SJØLAKSEMØTET I LAKSELV, lørdag 31. oktober-09 kl. 10.00 – 15.30. 
 
Tilstede. 34 stykker. 
 
Åpning ved Astrid Daniloff. 

 
Saksliste: 
 

1. Sametinget v/ visepresident Laila Susanne Vars: 
Konsultasjoner mellom Arbeids- og Inkluderingsdep. og Sametinget  
Vi er klar til å kjempe sammen med dere. Vil holde folkemøter. Viktig å 
dokumentere etablerte rettigheter. Søk om midler til prosjekt. 

 
2. NSR v/ Aili Keskitalo. 

NOU 2008; 5, Retten til fisket  i havet utafor Finnmark 
       Vil jobbe sammen med dere.  

Konsesjoner har lett for med tida å bli salgbare og da er det de pengesterke som 
rår. Viktig å bygge en brei allianse. 

 
      3.         Astrid Daniloff 

Konsesjonsordningen for sjølaksefisket 
       Det skal innføres konsesjon for sjølaksefiskere. Målet med konsesjonsordningen er   
       å regulere adgangen til fisket.  
 
      4.         Bjarne Johansen 

Reguleringer  for anadrome laksefisk perioden 2008-2014. 
       Bygger på tilrådninger fra NASCO. Det legges stor vekt på gytebestandsmål.  
       Men det fins ikke noe datagrunnlag for denne målingen og den blir dermed meget 
                  usikker. 
       
      5.        FEFO v/utmarkskonsulent Einar Asbjørnsen 

Finnmarksloven /FEFOs retningslinjer 
       FEFO følger de tidligere reglene for tildeling av lakseplasser. 
       1600 registrerte lakseplasser i Finnmark. 
        I 1994 tildelt  1089 plasser  
                  I 2009 tildelt     492 plasser 
                  Antall laksefiskere har på 8 år gått ned fra 488 til 306,  37 % nedgang. 
       FEFO støtter ikke DN`s forslag. 
        
       6.        Astrid Daniloff 

Utkjøp av sjølaksefiskerne i Finnmark 
Det gjøres allerede nå forsøk på å kjøpe ut laksefiskere i Finnmark. 
Viktig at ingen lar seg kjøpe ut.  

     
 
 
 
 
   



7. Bjarne Johansen Finnmarkskommisjonen  er oppnevnt for å vurdere rettigheter i       
forbindelse med Finnmarksloven. Det ser ut til at  arbeidet med sjølaksefiskernes 
rettigheter blir satt ut til for eksempel universitet/høyskole. Vil vi da få en nøytral 
vurdering?               

   
8.      Kystfiskarlaget v/ nestleder Arne Pedersen. 

Hvis man ikke har en kollektiv historisk rett, så har man en privat rett!! 
Det er den kollektive retten som har lagt det grunnlaget for den kulturen vi har i 
dag. 

       Jussen og historien er med oss og nå er det rå politisk makt som må til !! 
”Portugisiske  og spanske fiskere har historiske retter i Barentshavet, men norske             
laksefiskere har ingen historisk rett til sitt fiske.”  

 
9.     Astrid Daniloff 

    Orientering fra møter i Samarbeidsrådet  
      DN hadde i utgangspunktet ikke tiltenkt sjølaksefiskerne noen plass i rådet. Men                     
      etter mye arbeid har vi fått en plass. 
 
      10.       Frank Emil Trasti redegjorde for gytebestandsmål. 
 
      11.       Knut Lauritsen 

      Orientering fra møte i fagrådet hos fylkesmannen  
      2 møter. Bestående  av lakseelveinteressentskaper,  NJFF, sjølakseforeninger,  
     Universitetet, i Tromsø, Fylkesmannen i Finnmark. 

 
Diskusjonsrunde; 
 
Torbjørn Olsen;  Konsesjon gir ikke mindre oppfiska kvantum, bare mer på dem som  
 blir igjen. 
Selinvasjonen: Ingen undersøkte hvor fisken var blitt av. Bl.a. ble det  fisket store 
mengder torsk på andre steder. 
 
Haldor Hansen , Samenes folkeforbund 
Støtter og stiller seg bak  de krava sjølaksefiskerne stiller. 
 
Geir Wulff, Blir behandla som et u-land, vi blir utnytta. Flott at sametinget stiller seg 
bak sjølaksefiskerne. Riktig at det ikke det skilles mellom kystkultur og sjøsamekultur. 
Hva med oppdrettlaks og pukkellaks om sjølaksefisket blir borte. Alt vil da gå opp i 
elvene. Dessverre føres det ikke statistikk på oppfiska kvantum i sjøen.  
Stå på og si at nok er nok, Slå i bordet. Lå sjølaksefiskerne sjøl få forvalte sjølaksefisket. 
 
Olaf Eliassen. I Oslo har de funnet ut at sjøsamene ikke skal eksistere. Storkapitalen får 
lov å herje. Ansvaret ligger hos regjeringa. 
 
Jorunn Mikkola. Fjordfiskerforeninga. Vi støtter sjøfiskerforeningenes krav. Vi er 
regulert nok, og når det ikke virker, må man se på årsaken andre steder.  Vansker med 
avsetning på laksen. Skulle det bli inført konsesjonsordning, må man ikke se på tidligere 
inntekt. 
 



Jon Egil Nilsen, Bivdi. Støtter sjølaksefiskerne. Vi vil ha tilbake de gamle fisketidene. 
Det er viktig bl.a. for nyrekruttering. Vi har retten på vår side, vi må slå i bordet. Vi 
mister mye av det som er livet vårt. 

 
Arnt Ring, Flott at sametinget støtter oss. Hva med fylkestinget ? Hva mener dem. 
Laksestatistikken: hvordan kan dem si at det så mye mer laks før. 2007 – 2008 var det jo 
flotte år. Vi må få tilbake den siste døgnet. 
 
Torbjørn Olsen. Det er ikke blitt mindre laks. Hva med våre folk på Stortinget. Vi må      
bruke dem. 
 
Bjarne Johansen. Byråkratene avviser vår argumentasjon. Samtidig som de sier at det 
er mye synsing i deres påstander. 
Styret i FEFO støtter oss. 
Fylkesmann i Finnmark er regjeringens representant, ikke vår.. 
 

         Arne Pedersen. DN handler på vegne av regjeringa. 
Fylkesmannen er også statens mann. Fisken i havet  er folket i Finnmarks  felles 
kollektive eie. Konsesjonsforslaget  har ingenting med ressurssituasjonen å gjøre. 
 
Frank Emil Trasti. Havforskningsinstituttet  sier i sin høringsuttalelse at ”fang og 
slipp” ikke er å anbefale som reguleringstiltak. Det er for lite forsket på hva det 
medfører for laksen,  men en vet at stress gir økt mulighet for sykdomsutbrudd. De sier 
videre at det er forkastelig å plage dyr for sin egen fornøyelses skyld.  
 
Kirsten Mikkelsen. SFF. Vi må ikke glemme at fiskand, kobbe, mink, oter og kongeørn 
også forsyner seg av laks og lakseyngel. 
 

Bjørn Pedersen, Vestfinnmark sjøsameforening. Det sies å være mye laks i Altaelva        
Kan  en del av dette være oppdrettslaks?   
Kakker du en gravid kvinne i hodet, blir det lite unger. Det bør reguleres i elva som i     
sjøen. 
 
Geir Wulff. Humbug og juks er det som styrer. 
Portugiserne og spanierne ville aldri godta å bli fratatt sine historiske rettigheter i 
Barentshavet, mens finnmarkingene må godta å bli fratatt sine historiske rettigheter. 
Man ønsker å regulere hvem som skal få fiske laks; altså skal fisket foregå i elva. 
 
Astrid Daniloff avsluttet møtet og sa seg svært fornøyd med at deltagerne var så 
enstemmige. Det er ikke så ofte at alle er  enige og stiller seg bak kampen for våre 
rettigheter. 
Hun nevnte også at russerne har fått lov til å være med på å bestemme hvordan 
sjølaksefisket  skal foregå i Finnmark. 
Men har våre byråkrater spurt russerne om hvordan de bedriver sitt laksefiske i sine 
områder? 
VI SKAL SLÅSS FOR VÅR SAK. 


